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شماره

صفحه

روزنامه

بازنشستگی  به  اشتیاق  گسترش 
ریشه یابی  به  نیاز  موعد،  از  پیش 
به  باید  و  دارد  اساسی  و  اصولی 
در  بتوان  تا  پرداخت  آن  علل 
این زمینه درست تصمیم گیری و 

برنامه ریزی کرد.
کارکنان  اغلب  چرا  دید  باید 
برای رسیدن به موعد بازنشستگی 
و  نامطلوب  فضای  از  رهایی  و 
روزشماری  کاری  ناخوشایندِ 

می کنند.
شده  توجه  مهم  نکته  این  به  آیا 
که کارکنان از چی و یا کی فرار 
برای  که  کارکنانی  می کنند؟! 
گوناگون  هزینه های  سال ها  آنان 
لازم  تبحر  و  تجربه  به  تا  شده 
»چم  به اصطلاح  و  یابند  دست 
می دانند  را  محوله  امور  خم«  و 
سطحی  به  و  یافته اند  مهارت  و 
کارهای  به  بتوانند  تا  رسیده اند 
و  کنند  رسیدگی  ارباب رجوع 
چه  را  بگشایند  از گره ها  گره ای 
از  رهایی  برای  که  است  شده 
پا  از  سر  کار،  ملال آور   محیط 

نمی شناسند؟!
توجه  و  دقت  نکته  این  به  باید 

نارضایتی  این همه  ریشه  کرد که 
و  کار  از  فرار  برای  تلاش  و 
بازنشستگان  جمع  به  پیوستن 

دیگر چیست؟!
آیا این فرایند که در کشور ما به 
یک پدیده مبدل شده است، برای 
تازه واردها نیز تکرار نخواهد شد؟ 
سطحی  تصمیم گیری های  با  آیا 
جوان ترها  برای  زمینه  این  در 
آنان  یا  و  می شود  اشتغال  ایجاد 
نیز پس از مدتی به جمع مشتاقان 
شمار  و  پیوست  خواهند  یادشده 
 50 یا  و   60 زیر  بازنشستگان 
ساله ای که زمان بازدهی حداکثری 
و به کارگیری تجربه های گرانقدر 
و  پیوسته  است،  فرارسیده  آنان 

مدام فزونی خواهد یافت؟
پیش از  که  است  لازم  بنابراین 
برنامه ریزی  و  تصمیم  هرگونه 
برای افزودن به شمار بازنشستگانِ 
سَرِحال و قبِراق، عوامل زدگی از 
را  کارکنان  رنجش  و  کار  ادامه 
داد  قرار  بررسی  و  مطالعه  مورد 
برابر  در  شدن  تسلیم  به جای  و 
با  متداول،  احساسات و شعارهای 

عقلانیت و درایت، اقدام کرد.

با وجود احتمال بررسی مجدد لوایح FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
هنوز برخی از اعضاء مجمع از این مسئله اظهار بی اطلاعی می کنند.

به گزارش ایسنا، در پی انتشار خبر موافقت رهبری با بررسی مجدد لوایح 
Fatf   در مجمع تشخیص مصلحت نظام احمد توکلی یکی از اعضا مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در گفت و  گو با ایسنا، از این خبر اظهار بی اطلاعی 
تشخیص  مجمع  به  قطع  طور  به  موضوع  این  که  زمان  هر  گفت:  و  کرد 
مصلحت نظام ابلاغ شود به ما اعضا نیز گفته خواهد شد. هفته گذشته محسن 
رضایی، دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در نشست خبری خود از تلاش 
دولت برای بازگرداندن لوایح FATF به مجمع تشخیص مصلحت نظام خبر 

داد. او گفته بود که دولت در اینباره به مقام معظم رهبری نامه نوشته است. 
لعیا جنیدی معاون حقوقی رئیس جمهور در گفت و گو با رسانه ای این خبر 
را تأیید کرده و یادآور شده رهبر انقلاب در پاسخ به این نامه  ضمن موافقت 
با راه حل های حقوقی مطرح شده برای رفع نگرانی ها، موضوع را به مجمع 
طور  به  لایحه  دو  چهارگانه،  لوایح  دادند.از  ارجاع  نظام  مصلحت  تشخیص 
کامل در قوانین داخلی کشور وجود دارد.  دو لایحه دیگر از جمله معاهده 
مقابله با جرائم سازمان یافته فراملی )پالرمو( و معاهده مقابله با تأمین مالی 
تروریسم بررسی های باقی مانده است. در رابطه با پالرمو، مسیر قانونی طی 
شده و به گفته معاونت حقوقی تنها یک هماهنگی برای تصویبش لازم است. 

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

درحالی که که تا پیش از اوج گیری بیماری کووید 19، پروژه ممیزی در 
بنا به گفته شهردار شیراز در  با سرعت خوبی پیش می رفت،  شهر شیراز 
حال حاضر این پروژه متوقف شده است؛ اما در همین حال، رئیس شورای 
اسلامی شهر شیراز تأکید دارد که هیچ چیزی نباید مانع ادامه و نتیجه بخشی 

این پروژه مهم در دوره پنجم شود.
به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل شورای 
با هدف  اسلامی شهر شیراز  تلفیق شورای  اسلامی شهر شیراز، کمیسیون 
بررسی وضعیت اجرای مصوبات در دست اجرا و تکالیف بودجه 99 در 

حوزه شهرسازی و معماری، برگزار شد.
ممیزی دستاوردی بزرگ برای شورا و شهرداری است

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز در این جلسه یکی از تصمیمات برجسته 
شورای پنجم و شهرداری را در حوزه شهرسازی موضوع »ممیزی« دانست 
و گفت: ممیزی از دو منظر دستاوردی بزرگ به شمار می رود؛ نخست از 

لحاظ منابع درآمدی و دیگر از لحاظ رعایت ضوابط شهرداری.
همچنان  املاک  برخی  درباره  این،  وجود  با  افزود:  موسوی  عبدالرزاق 
اطلاعات درستی در دست نیست و از همین رو با در نظر گرفتن ملاحظات، 
نظر  در  امر  این  برای   99 بودجه  در  زمان بندی که  است جدول  ضروری 

گرفته شده بود، اصلاح شود.
شهردار شیراز: کرونا ممیزی را متوقف کرد

به  اشاره  با  این جلسه  از  اما در همین حال، شهردار شیراز در بخش هایی 
پیشبرد طرح ممیزی در سال 9۸ عنوان کرد: در سال گذشته ممیزی در 
برخی از مناطق شهرداری حتی بیش از برنامه تعیین شده پیش رفت؛ مثلًا 
رهگذر  این  از  شهرداری  درآمد  درصد   ۴۰ که  شهرداری  یک  منطقه  در 
با شیوع ویروس کرونا این پروژه به محاق  اما از اسفندماه و  محقق شد؛ 
رفت و امکان مراجعه به درب منازل نبود چرا که حتی اگر پرسنل می رفتند 

خانواده ها استقبال نمی کردند.
حیدر اسکندرپور با بیان اینکه تمرکز شهرداری و دیگر دستگاه های تبلیغی 
تا خردادماه 99 به فرهنگ سازی درباره شعار »در خانه بمانیم« اختصاص 
داشت، گفت: بر این اساس، پروژه ممیزی با وجود اهمیتی که همگان به 
آن واقفیم، متوقف شد؛ این در حالی است که ادامه آن می توانست جزو 

موفقیت های این دوره به شمار آید.
وی پیشنهاد کرد با برگزاری جلسات مشترک، زمینه ادامه اقدامات در این 

زمینه به گونه ای شایسته فراهم شود.
بیماری  به  این مجموعه  ابتلای کارمندان  اینکه  به  اشاره  با  شهردار شیراز 
گفت:  است،  آورده  وارد  خدمات رسانی  حوزه  به  بسیاری  آسیب  کرونا 
هم اکنون ارائه خدمات حضوری در حوزه معاونت شهرسازی به دلیل شدت 

شیوع کرونا در بین همکاران تقریباً مختل شده است.
در  باید  ممیزی  موضوع  اینکه  بر  تأکید  با  شیراز  شهر  شورای  رئیس  اما 
شورای پنجم به سرانجام برسد، گفت: اینکه شهرداری هر منطقه به آسانی 
که  گزارشی  و  نیست  قابل قبول  کرد،  محقق  را  امر  این  نمی توان  بگوید 

شهرداری ارائه کرده، در این حوزه مطلوب نبوده است.
موسوی با اذعان به سختی های کار در دوران شیوع ویروس کرونا، تصریح 
کرد: پذیرفتنی نیست که بگوییم با وجود کرونا نمی توان کار را به اتمام 
رساند؛ باید با سبک زندگی کرونایی خو گرفت و بدان عادت کرد؛ به هر 
حال استفاده از فضای مجازی و امکانات الکترونیکی برای چنین روزهایی 
پیش بینی شده است؛ از همین رو برای تکمیل بخش هایی از روند این پروژه 
تا  پیشنهاد شود  راه حل  است که  است، ضروری  مربوط  به شهرداری  که 

مشکلات طرح ممیزی به سرانجامی برسد.
رئیس شورای شهر شیراز از شهردار شیراز درخواست کرد با بررسی مسائل 
و جلب نظر شهرداران و با درک اهمیت موضوع و شرایط موجود پیشنهاد 

خود را در این زمینه ارائه کرده و جدول زمان بندی را تغییر دهند.
به وضعیت موجود اصلاح  توجه  با  تأکید کرد: چنانچه مصوبه شورا  وی 
نشود، افکار عمومی چرایی عدم تغییرات در اجرای مصوبه را مطالبه خواهد 

کرد.
فعالیت های الکترونیکی شهرداری وسعت یابد

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز همچنین خواستار افزایش ظرفیت و توسعه 
هم اکنون  عنوان کرد:  و  شیراز شد  در شهرداری  الکترونیکی  فعالیت های 
بتوانیم  باید  و  مهیاست  زمینه  این  در  فرهنگ سازی  برای  فرصت  بهترین 

زندگی در فضای الکترونیکی را در عمل تجربه کنیم.

موسوی با تأکید بر اینکه شیوع ویروس کرونا نباید باعث توقف کارها 
راهکار  مجازی  فضای  و  الکترونیکی  امکانات  از  استفاده  افزود:  شود، 

جایگزین برای شرایط سخت فعلی است.
وی از افزایش سرعت عمل در شهرداری به عنوان یک اولویت مهم یاد 
کرد و با اشاره به اینکه امروز همگان بر اهمیت ارائه خدمات به صورت 
الکترونیکی واقف اند، افزود: امکانی که امروز برای توسعه کار در فضای 
الکترونیکی برای شهرداری فراهم شده است، در هیچ سازمانی وجود ندارد 
ملی  اقدامات آتی در سطح  باشد،  اراده در حوزه شهرداری  این  و چنانچه 

منحصربه فرد خواهد شد.
شهروندان درباره دریافت خدمات الکترونیکی قانع نشده اند

به  نمی توانیم  قاطع  به ضرس  هم  هنوز  افزود:  شیراز در خصوص  شهردار 
نگران  دیگر  و  دهید  انجام  الکترونیکی  را  درخواست  ثبت  بگوییم  مردم 
نباشید؛ چراکه همچنان پاسخگویی و پیگیری و اعلام نتیجه به ارباب رجوع 
این مهم  از همین رو در مجموعه شهرداری های مناطق  نیست؛  قانع کننده 
بتوانیم مراجعه  تا  با عنوان موضوعی ویژه در دستور کار قرار گیرد  باید 

حضوری به شهرداری را سامان دهیم.
اسکندرپور با تأکید بر اینکه باید از چالش موجود برای شهرداری فرصت 
سریع تر  هرچه  که  کرد  درخواست  شهرسازی  معاونت  از  کنیم،  ایجاد 
و  دهند  کاهش  حداقل  به  را  الکترونیک  شهرداری  اجرایی  مشکلات 

خدمات رسانی به شهروندان از این رهگذر سرعت گیرد.
استعلامات الکترونیکی سند افتخاری برای شورا و شهرداری است

الکترونیکی  به صورت  استعلامات  پاسخ  دریافت  موضوع  از  اسکندرپور 
برخی  برای  این،  وجود  با  داشت:  ابراز  و  کرد  یاد  افتخار  سند  عنوان  با 

دستاوردهایمان چندان تبلیغ نکردیم یا درست تبلیغ نشده است.
او با اشاره به اینکه ۸۵ درصد مراجعات مردمی برای دریافت استعلام بوده 
و  است  مسکونی  استعلام ها  این  از  درصد   ۶۰ از  بیش  کرد:  اظهار  است، 
نرم افزار  طریق  از  و  الکترونیکی  به صورت  می توانند  شهروندان  هم اکنون 
ظرف مدت دو تا ۴۸ ساعت پاسخ خود را دریافت کنند که این امر گام 
بزرگی هم در ایجاد شفافیت و هم در رعایت شأن مردم و احترام به آنها 

به شمار می رود.
و  شورا  مشترک  همکاری  با  آینده  هفته های  طی  گفت:  شیراز  شهردار 
آن ها  به  متناسب  پاسخ  و  درخواست ها  ثبت  در  می کنیم  سعی  شهرداری 
تلاش ویژه ای صورت دهیم تا به چارچوب مشخصی در این زمینه دست 

یابیم.
پیگیری تکلیف معین شده در بودجه ۹۹ درباره باغات قصردشت

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز همچنین درباره لایحه اصلاحی حفظ و 
شورای  به  هم  زمینه  این  در  کرد:  تصریح  قصردشت،  باغات  نگهداشت 
شهر و هم به شهرداری ایراد وارد است؛ چراکه تکلیفی در بودجه 99 با 
درک شرایط و اهمیت موضوع تعیین شده که در جریان مکاتبات اداری 

به سرانجام نرسیده است.
وی با بیان اینکه تداوم تأخیر در رسیدگی به این موضوع زیبنده شهرداری 
و شورای شهر شیراز نیست، تأکید کرد: تکلیفی که در بودجه قید شده نباید 
بین کمیسیون و شورا و شهرداری پاس کاری شود؛ چراکه نتیجه این اقدام 

این خواهد شد که درنهایت چنین تکلیفی اجرایی نشود.
موسوی ادامه داد: تمام مواردی که در بودجه 99 با عنوان تکلیف مطرح 
باید  قصردشت  باغات  موضوع  به ویژه  و  است  اهمیت  دارای  است،  شده 

به دقت پیگیری شود.
غیرکارشناسی  انتقادهای  به  اشاره  با  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
برخی  گفت:  قصردشت،  باغات  موضوع  درباره  مجلس  نمایندگان  برخی 
این زمینه صورت  به گونه ای است که گویی هیچ کاری در  انتقادات  از 
نپذیرفته؛ در حالیکه تلاش هایی در حال انجام است؛ بنابراین باید تکلیف 
باغات بر اساس آنچه معین شده، به سرعت روشن شود و تأخیر در این امر، 

درشان شورا و شهرداری نیست.
کشور  شهرهای  دیگر  برای  الگویی  فرسوده  بافت  ساماندهی  در  شیراز 

است
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز با اشاره به اینکه شیراز در ساماندهی بافت 
حالی  در  این  گفت:  است،  کشور  شهرهای  دیگر  برای  الگویی  فرسوده 
است که برخی افراد به گونه ای درباره بافت های فرسوده این شهر صحبت 
می کند و گزارش می دهند که گویی هیچ قدمی در این حوزه برداشته نشده 
است و قطعاً پاسخگویی در این زمینه به شهرداری و حوزه تخصصی آن 

مربوط است.
برخی در حق شورا و شهرداری کم لطفی می کنند

و  کرد  اشاره  شهرداری  و  شورا  اقدامات  درباره  تبلیغ  اهمیت  به  موسوی 
کم لطفی هایی  از  زمینه  این  در  مناسب  تبلیغ  و  آگاهی بخشی  عدم  گفت: 
البته ضعف  است که در حق مجموعه مدیریت شهری رخ داده است که 
آن به خود ما برمی گردد؛ چراکه بخش های مختلف شورا و شهرداری در 

مستندسازی فعالیت ها و ارائه گزارش ها با مشکل مواجه اند.
وی عدم ارائه گزارش مناسب و بی توجهی به انعکاس فعالیت های شورا و 

شهرداری را تضییع حق این دو نهاد برشمرد.

 تحلیل این خبر را در ستون
 سمت راست بخوانید

رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری هشدار داد

وقوع پیک چهارم کرونا در صورت 
عادی انگاری

 خطر یلدا برای سالمندان

 پیش خریداران خودرو
 نقره داغ شدند 

لغو نشست تجاری اروپا و ایران/ فرانسه:

نشست  این  کننده  برگزار  کمیته 
 ۴۰ از  نفر   ۳۳۰۰ که  است  گفته 
نشست  این  در  حضور  برای  کشور 

ثبت نام کرده اند.
کمیته برگزاری نشست تجاری اروپا 
و ایران اعلام کرد، کنفرانس آنلاین 
سه روزه خود را که قرار بود از آغاز 

شود، به تعویق انداخته اند.
نقل   به  ایران  عصر  گزارش  به 
برای  دلیلی  کمیته  این  یورونیوز، 
نکرد  اعلام  را  نشست  این  تعویق 
فرانسه  خارجه  وزارت  همزمان  اما 
اعدام  پی  در  نوشت:  توئیتی  در 
الله  روح  قبول  غیرقابل  و  وحشیانه 
اتریش  آلمان،  کنار  در  فرانسه  زم 
ایران  در  سفرایش  حضور  ایتالیا  و 
لغو  را  ایران  با  تجاری  برای نشست 

می کند.
نشست  این  کننده  برگزار  کمیته 
 ۴۰ از  نفر   ۳۳۰۰ که  است  گفته 
نشست  این  در  حضور  برای  کشور 

ثبت نام کرده اند.
آمده  حال  این  با  اطلاعیه  این  در 
نشست  برگزارکنندگان  که  است 
تجاری اروپا و ایران مشتاقانه منتظر 
برگزاری کنفرانس در آینده نزدیک 
آن  اهداف  به  کامل  دستیابی  برای 

هستند.
وبسایت  در  موجود  اطلاعات  طبق 
فرانسه،  سفرای  از  غیر  نشست،  این 
تهران،  در  آلمان  و  اتریش  ایتالیا، 
مسئول  بورل،  جوزپ  بود  قرار 
و  اروپا  اتحادیه  خارجی  سیاست 
امور  وزیر  ظریف،  جواد  محمد 
خارجه ایران از جمله سخنرانان دیگر 

این نشست باشند.
همین  اطلاعات  طبق  همچنین 

و  ایران  تجاری  نشست  وبسایت، 
اروپا قرار بود توسط سازمان توسعه 
تجارت  مرکز  و  ایران  تجارت 
اتحادیه  مالی  حمایت  با  بین المللی 
و  سازمان ها  شود.  برگزار  اروپا 
جزو  خارجی  و  ایرانی  نهادهای 
مشارکت کنندگان نشست اعلام شده 

بودند.
این  تعویق  رسمی  اعلام  از  پیش 
سردبیر  وینتور،  پاتریک  نشست، 
گاردین  روزنامه  دیپلماتیک  بخش 
در  بحث ها  مدیریت  بود  قرار  که 
در  باشد  داشته  عهده  بر  را  نشست 
اعدام  از  توییتی اعلام کرد که پس 
این نشست را مدیریت  روح الله زم 
نخواهد کرد.وی تأکید کرد: مطمئن 
درباره  حاضر  سفرای  که  هستم 
مشروط  باید  تجارت  چگونه  اینکه 
بحث  باشد  بشر  حقوق  به  احترام  به 

می کنند.
روز  ایران  خارجه  امور  وزارت 
دلیل  به  را  آلمان  سفیر  یکشنبه 
از  زم  الله  روح  اعدام  محکومیت 
سوی اتحادیه اروپا به وزارت خارجه 
دوره ای  رئیس  آلمان  کرد.  احضار 
اتحادیه اروپاست و به عنوان نماینده 
است.  شده  احضار  اتحادیه  این 
بیانیه ای  در  شنبه  روز  اروپا  اتحادیه 
محکوم  شدیداً  را  زم  روح الله  اعدام 

کرد.
سفیر  همچنین  ایران  خارجه  وزارت 
موضوع  همین  در  نیز  را  فرانسه 
الله  روح  اعدام  فرانسه  کرد.  احضار 
غیرقابل  و  وحشیانه  اقدامی  را  زم 
قبول عنوان کرد و گفته بود که این 
ایران  بین المللی  تعهدات  برخلاف 

است.

دبیر کمیته ملی اخلاق در پژوهش وزارت بهداشت با بیان این که تاکنون 
یک واکسن کرونای ایرانی مجوز کمیته علمی اخلاق را دریافت کرده 

است، گفت: این واکسن در فاز اول روی ۵۰ نفر تست می شود.
آخرین  درباره  کوشکی  شمسی  احسان  دکتر  رویداد۲۴،   گزارش  به 
یک  الآن  تا  داشت:  اظهار  ایرانی  کرونای  واکسن های  تأیید  وضعیت 
واکسن، مجوز کمیته ملی اخلاق را دریافت کرده است تا وارد فاز اول 
کارآزمایی بالینی و روی ۵۰ نفر از داوطلبین تست شود، البته این مجوز 
تنها شرط لازم نیست و سازمان غذا و دارو نیز موارد دیگری را درباره این 

واکسن مورد بررسی قرار می دهد.
اگر  کرد:  تشریح  اخلاق  کمیته  توسط  مجوز  دریافت  روند  درباره  وی 
قرار باشد پژوهشی روی انسان ها انجام شود باید توسط یک کمیته مستقل 
مورد بررسی قرار بگیرد که این کمیته، جنبه های اخلاقی آن تحقیق را 

بررسی کند.
در کمیته اخلاق بررسی می شود که آیا واکسنی که قرار است تزریق شود 
به اندازه کافی ایمن هست؛ آیا به اندازه کافی احتمال اثربخشی دارد و آیا 

افرادی که وارد این مطالعه می شوند از مورد مطالعه قرار گرفتن خود اطلاع 
دارند و با آسیب های احتمالی یک مطالعه آشنا هستند یا خیر.

یک  وقتی  افزود:  بهداشت  وزارت  پژوهش  در  اخلاق  ملی  کمیته  دبیر 
که  معناست  این  به  می گیرد  قرار  اخلاق  کمیته  تأیید  مورد  واکسن 
حد  به  واکسن  این  که  رسیده اند  نتیجه  این  به  مستقل  علمی  گروه های 
کافی ایمن است و می تواند روی انسان ها آزمایش شود، از سوی دیگر، 
کمی  افراد  ابتدا  در  مثلًا  یعنی  می شود  انجام  پله پله  انسانی  آزمایش های 
وارد مطالعه می شوند، اگر مشکل خاصی پیش نیامد روی تعداد بیشتری از 
داوطلبان تست می شود و به تدریج تعداد افراد مورد مطالعه بیشتر می شود تا 

به نتیجه قطعی درباره اثربخشی واکسن برسیم.
وی درباره عوارض احتمالی واکسن ایرانی تأییدشده تصریح کرد: در هر 
پژوهشی هرگونه آسیبی که احتمال رخداد آن وجود داشته باشد به افراد 
گوشزد می شود البته واکسن کرونای ایرانی، در حیوانات تست شده است 
و نسبت به ایمنی آن ها تا حد زیادی اطمینان وجود دارد بنابراین نگرانی 

زیادی از این بابت نداریم.

از هر دری کلامی

 تست واکسن ایرانی روی ۵۰ نفر

 تبعات اجرای طرح
 بازنشستگی پیش از موعد

رئیس شورای شهر شیراز:


